

Help us fight for Women's Health!

As a candidate in the upcoming federal election, we recognise your commitment to addressing critical issues facing Canadian voters. We are writing to bring your attention to a vital yet often overlooked challenge: the state of women's health research in Canada.

Canada is Under Investing in Women's Health

Despite living longer than men, women spend [25% more](#) of their lives in poor health. Poor health takes women out of the workforce, increases healthcare costs and costs lives. The direct costs of women's poor health [in Canada](#) are estimated at over \$17 billion per year. [Investing in women's health](#) is key to strengthening the Canadian economy and creating healthier communities. Yet [only 6%](#) of all Canadian health research projects funded from 2009 to 2020 focused on women's health.

Make Women's Health Part of the Conversation

We call on you to champion women's health research by advocating for increased investment in women-centric research and [supporting studies on conditions or experiences](#) that directly affect women (e.g. endometriosis, maternal health, menopause), disproportionately impact women's health (e.g. Alzheimer's, anxiety and depression) and differently impact women (e.g. heart disease, autism, bipolar disorder).

Now is the Time to Act

With recent [women's health research funding cuts](#) in the United States, Canada has a unique opportunity to become a global leader in women's health research. By prioritizing this, we can:

- Improve health outcomes for over half our population
- Reduce long-term healthcare costs
- Strengthen our economic competitiveness
- Improve the health of Canadian families

Who we are

The [Women's Health Research Cluster](#) is a cross-Canadian organization mobilizing an international, multidisciplinary network of researchers, clinicians, trainees and community partners to work together to advance health outcomes of girls and women worldwide. Our organization is composed of over 840 members who work to advance women's health in their area of expertise. We share the common goal of ensuring health is equitable across the lifespan. We look forward to your leadership in championing this vision.

We are eager to support your success - please [contact us](#) anytime.

Aidez-nous à défendre la santé des femmes !

En tant que candidat(e) aux prochaines élections fédérales, nous saluons votre engagement à relever les enjeux cruciaux auxquels fait face l'électorat canadien. Nous souhaitons attirer votre attention sur un défi essentiel, mais trop souvent négligé : l'état de la recherche sur la santé des femmes au Canada.

Le Canada sous-investit dans la santé des femmes

Bien qu'elles vivent plus longtemps que les hommes, les femmes passent [25 % de leur vie en mauvaise santé](#). Cette réalité entraîne l'exclusion des femmes du marché du travail, augmente les coûts du système de santé et met des vies en danger. On estime que les coûts directs liés à la mauvaise santé des femmes au Canada dépassent 17 milliards de dollars par an. [Investir dans la santé des femmes](#) est essentiel pour renforcer l'économie canadienne et bâtir des communautés en meilleure santé. Pourtant, de 2009 à 2020, [seulement 6 %](#) des projets de recherche en santé financés au Canada portaient spécifiquement sur la santé des femmes.

Intégrons la santé des femmes au débat public

Nous vous invitons à défendre la recherche en santé des femmes en plaidant pour un financement accru des études centrées sur les femmes : que ce soit pour des [conditions qui les touchent directement](#) (ex. : endométriose, santé maternelle, ménopause), pour des maladies ayant un impact disproportionné sur leur santé (ex. : Alzheimer, anxiété, dépression) ou pour des troubles qui les affectent différemment (ex. : maladies cardiaques, autisme, trouble bipolaire).

C'est le moment d'agir

Avec la récente [réduction du financement de la recherche en santé des femmes](#) aux États-Unis, le Canada a une occasion unique de se positionner comme une puissance mondiale dans ce domaine. En donnant la priorité à cette question, nous pouvons :

- Améliorer les résultats de santé pour plus de la moitié de notre population
- Réduire les coûts à long terme du système de santé
- Renforcer notre compétitivité économique
- Améliorer la santé des familles canadiennes

Qui sommes-nous ?

Le [Women's Health Research Cluster](#) est un organisme pancanadien qui mobilise un réseau international et multidisciplinaire de chercheuses et de chercheurs, de cliniciennes et de cliniciens, de stagiaires et de partenaires communautaires, qui unissent leurs forces pour améliorer la santé des filles et des femmes à travers le monde. Fort de plus de 840 membres œuvrant dans divers domaines d'expertise, notre réseau partage une vision commune : garantir l'équité en santé tout au long de la vie. Nous espérons pouvoir compter sur votre leadership pour porter cette vision.

N'hésitez pas à [communiquer avec nous](#) à tout moment.